
Kas kooliküsimus
Nagu mesiiastaru. Suminaga. 

Totuga. Uudishimust laetud, ootu
sest pinevil, ärevust varjamata. 
Uue meekogumise aasta algul. 
Parke ka kui kõige kaugem ja 
omasem külaline kohal. Igas koo
limajas tarkusepäeval.

Nii Aruküla 8-kl. kooliski. Sel
les hoones tänavu viiendat korda. 
Öeldi, et esimene juubeliaktus. 
See toimus võimlas. Mis muu
seas 303 õpilase, õpetajate ja 
lastevanemate ning külaliste 
jaoks ähvardas kitsaks jääda. Sa
ma ähvardus hoone ülejäänud 
osas. 10 klassikomplekti, vene ja 
võõrkeele gruppideks jagatuna 
veelgi rohkem, mahub (missugus
te pingutuste hinnaga!) töötama 
ühes vahetuses. Tunniplaani 
koostamine, nii et iga klass oma 
ruumi saaks, olevat paris must
kunstniku osavust nõudev töö. 
Nii rääkis vanempioneerijuht Mai 
Erbe. Murelikuna esimese kooli
päeva hommikul. Praegu, 5. õp
peaasta alguses. Aga 10. õppe
aastal? Aruküla alevik kasvab ju 
iga aastaga, lapsed tahavad tõe
näoliselt siinsamas ka koolis käia. 
Nii istuski selle minimõõtmetega 
võimla seinte vahel koolipere 
kohal küsimus —  miks need õpi
lased ja õpetajad, keda on prae
gu palju ja saab aastatega veel

on

või uue maja ehitamise küsimu
sed.

Lahendust nähakse mujal, kesk- 
kooliealiste suunamises Jüri kesk
kooli. Lähedal, kõigest 9 km Aru-

ainult kooli küsimus?
rohkem olema, elavad oma töist 
ja tuleviku jaoks tähtsat elu küll 
alles uues, kuid siiski juba vanas, 
ruumikitsas majas? Perspektiivi- 
tundetult planeeritud ja valmis 
ehitatud majas. Kas see ei puu
duta kuidagi neid asjaomaseid 
organeid ja isikuid, kes Aruküla 
kooli ehitamisel kaasa rääkisid?

Ja veel üks, keskkooli astujaid 
puudutav probleem. Aruküla 8-kl. 
kool on taotlenud keskkooli staa
tust juba mõned aastad. Kui klas
sides on nii palju õpilasi —  
praegu kuni 40 — , siis ilmselt on 
vajalik aja- ja närvikulu hoiu 
mõttes luua keskhariduse oman
damise võimalused kohapeal. Kü
simuse all ei ole üksnes 10— 20 
lapse saatus, kes iga päev rongi
ga Tallinna või Kehra vahet kooli 
sõidavad. Tegemist on keskkooli 
kõiki klasse arvestades umbes 90 
õpilasega. Aruküla kool ei ole 
aga keskkooii-õigusi saanud. Kui 
siin oleks keskkool, tähendaks see 
tegelikkuses koolipere kasvu 400 
— 450 liikmeni. Sel juhul tuleksid 
vahest päevakorda juurdeehituste

külast, ja kool töötab alakoormu
sega. Pealegi õpetatavat seal to
redaid erialasid. Ometi ei ole 
ükski Aruküla laps Jüri kooli läi
nud, sest sinna ei ole millegagi 
sõita. Aruküla— Jüri(— Tallinn)
bussiliini ei ole olemas, kuigi 
kogu liiklus Arukülast Tallinna 
kulgeb läbi Jüri aleviku. Nüüd 
siis sõltubki kooliküsimuse käe
käik sellest, kui edukalt laheneb 
bussiühenduse küsimus. Kas ra
jooni täitevkomitee istungil rää- 
gitu ka tulemuslik on?

Koolipere enese jaoks on need 
teemad tuttavamast tuttavad. Neil 
ei jää muud üle, kui leida kõige 
optimaalsemad lahendused ole
masolevates tingimustes. Küllap 
leitaksegi. Kuid 1. septembril ei 
lasta neid tcüsimusi üle lävepaku. 
Selle päeva meeleolu jääb siiski 
eneste kanda ja hoida. Seda hoi
takse. Selleks, et anda võimalus 
keskendumiseks homsele. Kärge
desse peab ju tilkhaaval mesi ko
gunema. Hoolimata kõigest.
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